

**ສາຂາທະນາຄານແຫ່ງ ສ ປ ປ ລາວ ພາກກາງ ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ຈັດກອງປະຊຸມ**  
**”ເຜີຍແຜ່ຄວາມຮູ້ພື້ນຖານກ່ຽວກັບວຽກງານຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນ”**  
**ໃນ 03 ແຂວງພາກກາງ**



ໃນຕອນເຊົ້າ ຂອງວັນທີ 26 ພຶດສະພາ 2017 ຢູ່ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມຊັ້ນ IV ສາຂາທະນາຄານແຫ່ງ ສ ປ ປ ລາວ ພາກກາງ ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ, ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມ “ເຜີຍແຜ່ຄວາມຮູ້ພື້ນຖານວຽກງານຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນ” ໃຫ້ແກ່ບັນດາເມືອງຕ່າງໆໃນ 03 ແຂວງພາກກາງ ທີ່ພົວພັນກັບສາຂາທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ພາກກາງ ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ, ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ເສດຖາ ກັນຍາວັນ ຮອງຫົວໜ້າສາຂາທະນາຄານແຫ່ງ ສ ປ ປ ລາວ ພາກກາງ ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ, ມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມມາຈາກ 03 ແຂວງຄື: ແຂວງ ບໍລິຄໍາໄຊ ມີ 14 ທ່ານ, ຍິງ 01 ທ່ານ, ແຂວງ ຄໍາມ່ວນ 16 ທ່ານ, ແຂວງ ສະຫວັນນະເຂດ 28 ທ່ານ, ຍິງ 01 ທ່ານ ແລະ ພ້ອມດ້ວຍຕາງໜ້າແຕ່ລະພະແນກພາຍໃນ ທຫລ.ສຂ, ລວມມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 71 ທ່ານ, ຍິງ 06 ທ່ານ: ຈຸດປະສົງໃນການຈັດກອງປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້ແມ່ນເພື່ອສ້າງຄວາມເຂົ້າໃຈໃຫ້ແກ່ພາກລັດທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໃນ 03 ແຂວງພາກກາງ ເຖິງພາລະບົດບາດຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສ ປ ປ ລາວ ໃນການຄຸ້ມຄອງບັນດາສະຖາບັນການເງິນ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ເຜີຍແຜ່ພາບລວມຂອງການຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນພາຍໃນ 03 ແຂວງພາກກາງ, ເຊິ່ງມາຮອດປະຈຸບັນມີສະຖາບັນການເງິນທັງໝົດຈໍານວນ 19 ແຫ່ງ (ມີໃບອະນຸຍາດທົດລອງ 01 ແຫ່ງ), 03 ສາຂາ ແລະ 05 ໜ່ວຍບໍລິການຄື: ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກ (ສກຈຮ) ຈໍານວນ 01 ແຫ່ງ, 03 ສາຂາ, 02 ໜ່ວຍບໍລິການ; ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ບໍ່ຮັບເງິນຝາກ (ສກຈບ) ຈໍານວນ 07 ແຫ່ງ, 02 ໜ່ວຍບໍລິການ; ສະຫະກອນສິນເຊື້ອ ແລະ ເງິນຝາກປະຢັດ (ສສງ) ຈໍານວນ 05 ແຫ່ງ; ໂຮງຊວດຈໍາ ຈໍານວນ 05 ແຫ່ງ ແລະ ບໍລິສັດເຊົ່າສິນເຊື້ອ ຈໍານວນ 01 ແຫ່ງ, 01 ໜ່ວຍບໍລິການ. ການຕິດຕາມການດໍາເນີນງານຂອງສະຖາບັນການເງິນທຸກໆເດືອນແມ່ນຕ້ອງໄດ້ສົ່ງລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວທຸລະກິດມາຍັງ ທຫລ.ສຂ ເພື່ອເປັນຂໍ້ມູນໃນການວິເຄາະຄວາມໝັ້ນຄົງແຕ່ລະສະຖາບັນ ແລະ ຍັງເປັນຂໍ້ມູນເບື້ອງຕົ້ນໃນການຕິດຕາມທາງເອກະສານເພື່ອລົງກວດກາກັບທີ່ປະຈໍາປີ. ຫຼັງຈາກນັ້ນກໍ່ຍັງໄດ້ເຜີຍແຜ່ກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນມີທັງໝົດ 07 ຮູບແບບມີ: 1. ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກ; 2. ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ບໍ່ຮັບເງິນຝາກ; 3. ສະຫະກອນສິນເຊື້ອ ແລະ ເງິນຝາກປະຢັດ; 4. ໂຮງຊວດຈໍາ; 5. ບໍລິສັດເຊົ່າສິນ

ເຊື່ອ; 6. ບໍລິສັດໂອນເງິນດ່ວນລະຫວ່າງປະເທດ ແລະ 7. ໂຄງການການເງິນຈຸລພາກ ແລະ ບັນດານິຕິກຳຕ່າງໆທີ່ນຳໃຊ້ໃນການຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນ ແລະ ວິທີການຄົ້ນຄ້ວາອອກໃບອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດສະຖາບັນການເງິນ.

ນອກນັ້ນ, ພາຍໃນກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ເຜີຍແຜ່ ”ແຜນຍຸດທະສາດການພັດທະນາລະບົບສະຖາບັນການເງິນ-ເງິນຕາຂອງ ສ ປ ປລາວ ໄລຍະ 10 ປີ (2016-2025) ແລະ ວິໄສທັດຮອດປີ 2030” ເພື່ອເປັນຂໍ້ມູນໃຫ້ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈເຖິງຄວາມສຳຄັນໃນການພັດທະນາລະບົບສະຖາບັນການເງິນພາຍໃນປະເທດ, ພາຍຫຼັງການເຜີຍແຜ່ສຳເລັດຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມກໍໄດ້ມີການແລກປ່ຽນຄຳຄິດເຫັນກ່ຽວກັບບັນຫາແຕ່ລະທ້ອງຖິ່ນໄດ້ປະສົບພົບພໍ້ເພື່ອເປັນການແລກປ່ຽນກັນຢ່າງກົງໄປກົງມາ ແລະ ບາງເມືອງກໍຍັງໄດ້ສະເໜີບາງບັນຫາຕໍ່ກັບ ທຫລ.ສຂ ເພື່ອໃຫ້ຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອໃນອານາຄົດ.



(ຕົວແທນບັນດາເມືອງຕ່າງໆ ໃນ 03 ແຂວງພາກກາງ)

ຜ່ານການສອບຖາມຂອງບາງທ້ອງຖິ່ນ, ປະທານກອງປະຊຸມກໍໄດ້ມີຄຳເຫັນຕໍ່ກອງປະຊຸມກ່ຽວກັບຄຳຖາມທີ່ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມສອບຖາມຢ່າງຈະແຈ້ງ ແລະ ໄດ້ກ່າວປິດກອງປະຊຸມໃນເວລາ 12:00 ໂມງ ຂອງວັນດຽວກັນ.



(ບັນດາທ່ານເຈົ້າເມືອງ, ຮອງເຈົ້າເມືອງຕ່າງໆຖ່າຍຮູບຮ່ວມກັບທ່ານປະທານ)

ຖ່າຍພາບໂດຍ: ໄຊຍະສັກ ສີຫາພິນ  
ຂຽນຂ່າວ: ສິປະເສີດ ສອນເພັດ